
 

 
 

 ברכות לעולים לכתה א':
 

 נועם שטיינברג        עפרי נור         איתן גיאר 

 אלה אלפיה          נטע כורש             פז כהן

 אלונה אשכנזי        ניר אברהמי           רון שינדלר

 ארז יוגב             עומר שביל            רוני אילון

 ארז פז               עומר שהרבני          רועי ברקול

 עידו דניאל            שחר ברזילי         בארי נבות   

 יובל קורן             עידו הראל            שחר זלינגר

 יפתח זוהר             עידו כהן             תום כץ  

 ירמי אוזן              עיליי הכספי האנט     תומר בילינסקי

 ז.מעיין לוק                                    תמר פ

 

 שתיהנו מהלימודים ומהמפגש עם חברים חדשים עלו והצליחו.

 

לתלמידים, למחנכות ולמורים, המתחילים שנה חדשה, שנת למודים מעשירה, מהנה 

 ומצלחת.  
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 2017 ספטמבר  ח"תשעה  ערב ראש השנה
 

]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת. 

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום במסמך. 

השתמש בכרטיסיה כלי תיבת טקסט כדי לשנות את 

 העיצוב של תיבת הטקסט ציטוט.[



 מן הארכיון
 

 לעולים לכיתה א' –לפתיחת שנת הלימודים 
 

    מילים

 מאז לימדני דודי צורת אות
 וחזר ובחן בקיאותי,

 אותן למילים מוצקותצירפתי 
 ושיחקתי בהן כראות עיני.

 
 הבחנתי בהן, קטנות וגדולות

 ולעיתים עצובות הן. –שלפעמים משעשות 
 קצתן נישאות על כנפי דמיונות

 אחרות ברכות מופיעות וברוב חן.
 

 יש מילים שבאות אלי רק בקבוצות
 ויש שתופענה בבדידות מזהרת.

 יש וארדוף אחרי אחת בלילות
 אחפש לי אחרת. –ואם לא אשיגה 

 
 מה אוהב את משחק המילים הנצחי

 את יגיעת החיפוש המתמדת
עת אוכל במפתיע להפקיד את 

 סודי
 כמו במחתרת. –בין שורות המילים 

 
 

 17.6.88ליזקה אטינגר,                                                         

 

 

 לאו בני  25.8.2017 / ג' אלול תשע"ז  תהלים

 חותרים למפגש
 ״סתו יהודי בארץ אבותי

 שולח בי
 רמזי אלול...

  ובקשות ותחנונים
 וניצוצות הרבה
 בעומק עיניהן״

 לפי()אברהם ח

חופשת אוגוסט מפנה את מקומה לשופר של אלול. ימי הפגרה מסתלקים ומבשרים את כניסת ימי 
 הרחמים והסליחות.

חודש אלול הוא כולו הכנה. ארבעים הימים שבין ראש חודש ליום הכיפורים הם ימי חתירה למפגש 
האישית ליצר  )בהדמיה למשה העולה להר לפייס את ה׳ לאחר חטא העגל(. כל אדם מוזמן ברמה

  תנועה פנימית ופרטית ב״אלול״ שלו.

במזמור קלא שקראנו השבוע אומר המשורר: ״אם לא שוויתי ודוממתי נפשי״. יש תנועה בנפש שנקראת 
״שוויתי״, זו נקודת ריכוז פנימית שבה אתה מודע לעצמך בלי נפח יתר ובלי תוספות. זה סוג דל דיאטה 

 רוחנית של ריכוז ושליטה פנימית.

 ממשיכים יחד במסע אל התנך ואל עצמנו ואל עבר הימים שעוד נכונו לנו.

 חודש מבורך.

 , בשותפות עם גל גבאי929הרב בני לאו הוא ראש מיזם 

 רות שגיאהביאה לדפוס                                                                                                      

  

http://www.929.org.il/page/1140
http://www.929.org.il/author/8
http://www.929.org.il/author/8


 

 
 ראש השנה המקראי מצוין בחודש ניסן.

וא' בתשרי נזכר כיום תרועה: "ובחודש השביעי )השביעי מחודש ניסן( באחד לחודש 

יהיה לכם שבתון, זיכרון תרועה מקרא קודש יהיה לכם." )ויקרא כ"ג כ"ד(. יום 

 התרועה הוא יום המלכת האל.

 -אש השנה יהיה בתשריאין ספק שהמציאות של עם היושב על אדמתו , הביאה לכך שר

ראשית השנה החקלאית: חריש, זריעה, תחילת עונת הגשמים, אלו הם ימים של 

 התחדשות לטבע ולאדם. 

 

לפי המסורת בא' בתשרי נברא האדם הראשון, ביום השישי לבריאת העולם, זהו גם 

 ההקשר לכך, שביום זה עומד כל אדם לדין.

את קדושת  החיים, במשנה במסכת  אין ספק, שיום בריאת האדם הוא יום המסמל

סנהדרין נאמר: "לפי כך נברא אדם יחידי בעולם ללמד שכל המאבד נפש אחת מן 

מעלים עליו, כאילו איבד עולם מלא וכל המקיים נפש אחת מן העולם, כאילו קיים 

 עולם מלא."

כולנו  –קדושת חיי אדם חשובה  מכל הקדושות ומכאן נובע גם שוויון ערך האדם 

 אדם, כלומר, כולנו בני האדם הראשון ואין אדם גדול מחברו. בני

 

ראש השנה הוא הזדמנות להתחדשות ולהתחלה חדשה. אנחנו בוחנים את העבר, עם   

ימים שיבואו, בשילוב של תקווה ותהיה מה מזמנת לנו השנה החדשה? אילו הפנים ל

 בחירות נבחר ומה נעשה בה שתהיה טובה מקודמתה?

 

ישוב והעובדים בו מיטב האיחולים לשנה החדשה ,שתהא לכל תושבי ה

השנה הבאה עלינו לטובה מלאה בשמחה, אהבה, פעילות, שלום ובריאות. 

 תחל שנה וברכותיה.

 

 

 

 



 

 

 עוגת תפוחים בניחוח קלבדוס
 חומרים

 
 ירוקים )סמיט(תפוחים   4
 כפות ברנדי קלבדוס  3
 כוס שמן חמניות   1

 סוכרכוסות  1.3/4
 ביצים  3
 כוסות קמח  3

 כפית קינמון
 כפית אבקת סודה

 טיפת אבקת ציפורן
 כפית מלח  3/4

 כוס אגוזי מלך קצוצים גס 1

 

 הכנה

מים חותכים לקוביות, שו מגלענים, את התפוחים מקלפים
 .ס ומשאירים בצדבקערה ושופכים מעל את הקלבדו

בקערת המיקסר מקציפים את הביצים ובאטיות שופכים 
 ר באטיות וממשיכים להקציף.שמן והסוכהפנימה את 

מנפים את החומרים היבשים יחד. מוסיפים אותם 
 ומערבבים מעט.         הסוכר והשמן,  לתערובת הביצים

ומערבבים ביד בעזרת כף גומי עד   מוסיפים את התפוחים
 .שהתערובת הומוגנית

משמנים ומקמחים תבנית סיר פלא ומעבירים לתוכה את  
 150–אופים במשך שעה ורבע בתנור שחומם להבלילה. 

 .מעלות או עד שקיסם יוצא יבש

 בתאבון.

 חג שמח ומתוק לכולם.

                                                                                                                         

 יעל מלכה                                                       

 
 

 

 

 

  

 

 

 



 

 דרור אבודרם –דברי יושב ראש ועד האגודה 
 

 !מנחם לכפר ומבורכת טובה שנה
ימי  עשרת תחילת ,החדשה העברית השנה ראשית :התחלות מספר במקורות מסמל השנה ראש

משמעותיים  אלה כל הגשם בוא לפני בשדות האסיף החל בו חקלאי חג הכיפורים, ליום עד תשובה
 כולה. בארץ והן מנחם בכפר הן ורלוונטיים

ברכה,  גשמי שנת ,בריאות שנת ,אופטימיות הרבה עם שנה ישראל עם ולכל מנחם כפר בית לכל נאחל 
 . ומבורכת טובה שנה .שלום שנת ,טובה פרנסה , שנת בטוחה שנה

 
 .רבות תודות גם הכוללים הועד שולחן ועל מנחם בכפר הפרק שעל מהנושאים חלק על דברים מעט

 
 וגם של ההורים טובים משובים עם טובה בצורה החברתי עבר ובחינוך הרך בגיל הקיץ : חינוך .1

 הופכת ,הרך גני הגיל מערכת בו הדרגתי שינוי רואים אנו  .בצורה חלקה החלה החדשה השנה
עובר  הגדול הילדים מספר ,בו השינוי הדמוגרפי לאור וזאת גיל שכבת בכל ,גן אחד יש בה למערכת
ץ מתרחבת. השנה גם התחלפה מנהלת הגיל הרך. -החברתי: שכבת הח החינוך למערכת מהגנים

 תודה מצויינת לומר הזדמנות עדה עזבה לאחר כארבע שנים ומיכל מנור עציוני נכנסה במקומה. זו
 שקוד מסביבן בעבודת שתומך מי ולכל ,ות/העובדים מיכל, עדה ורעות ולכל ,המערכות למנהלות

  ,זהב אבן שרית :החינוך ואוכמה וכמובן לפורום זייצוב לתי, איחל :הפעילה ההנהלה :שקטה
כץ. בשבועות הקרובים יסתיים תהליך  וזהר ברזילי עמרי ,דניאל חיים ,אבירם יעל ,אור תל ירדן

 בחירת פורום החינוך הבא.
 

חליף את טלי. הלעניינים ו: השנה הסדרנו את נושא רכז התרבות, אלעד בן אריה נכנס תרבות .2
הפעילות רבה וברוכה. אנו מתכננים להפעיל את הפאב הישן כמועדון תרבות. אלעד מרכז הנושא. 

 :ולספרניות העלון על בחצר", ליהודית אפרתי מגידש, אלעד, לצוות "אצלנו לטלי ענקית תודה כולנו
 שיוצר דבר .דגל התרבות ארואה בנוש אני ,האחד .דברים שני אוסיף .גרבר ופוריה כהנים רות

 יודע המי בפעם קריאה - הוא האוכלוסייה והשני שכבות לכל מענה לתת צריך וגם קהילה ומחבר
 אחת פעם אפילו 'בנושא לעשיה להתנדב ,התרבות מפעילויות ונהנה לו ונוח שיושב מי לכל ,כמה

 .קיפול או הקמה ,בתכנון אם בין .בשנה
 

 
אנו מטפלים בבעיות הבטיחות הקיימות בישוב והן רבות. חלק גדול מהפתרונות הם  בטיחות: .3

הן בגלל אילוצי משאבים והן בגלל תהליכי אישורים  רב, אך לצערנו לוקח זמן ,בשיתוף המועצה
 סטטוטוריים ו/או משפטיים:

ול בית העלמין וביצוע החניות והסדרת הדרך מ –ביצוע הסובה בצומת של ביה"ס ה"אלה"  .1
משפרים משמעותית את הבטיחות בסביבת בתי הספר  "צפית"הכניסה העליונה של 

 ופותרים בעיות שהתמודדנו איתן שנים. 
התקנת מחסומים בכניסות לגבעת הילדים: אדגיש שוב כי המטרה היא למנוע תנועת רכבים  .2

ובזמן בגבעה )למעט תושבי הגבעה ורכבי חירום( של כשעתיים ביום: בזמן הפיזור לגנים 
כי הנושא מקשה על ההורים שיצטרכו לחנות רחוק יותר ולהגיע מוקדם  ,האיסוף. אין ספק

כי אם לא נעשה מעשה, מישהו  ,אבל אין ברירה. מספר מקרי 'כמעט ונפגע' הבהירו ,יותר
 יפגע.

התקנת מראה והוספת תחנת הסעה לתלמידים בפינה הדרום מזרחית של ההרחבה:  .3
אולם יש מקומות נוספים בישוב  ,סוכן אמורה להפחית הסיכוןהתקנת המראה בסיבוב המ

הבעיה היא בתרבות הנהיגה שלנו. אפשר להוסיף מראות לעייפה.  ,עם בעיה דומה. בעיני
השאלה האם הנהגים בכפר מנחם מצייתים לתמרורים? האם נוהגים בצורה פרועה? כמה 

עים בעמידה דרך הגג הפתוח? פעמים אנחנו רואים ילדים לא חגורים במושב הקדמי או נוס
אחד הדברים המפריעים ביותר לבטיחות היא התופעה של חנית רכבים על מדרכות במקום 

בחניה שבבית. התוצאה? ילדים ומבוגרים שנאלצים ללכת על הכביש. חוסר התחשבות 
שמייצר בעיה בטיחותית. כולם מרגישים בנוח לעשות זאת. עד הנפגע הראשון. אפשר  ,קטן

 את המשטרה אבל הפתרון הוא איכפתיות לסובבים. להביא



אבל ההליכה דרך  ,הדרך לבית הספר ה"אלה": פרוייקט בינוי "צפית" הסתיים לשמחתנו .4
הסובה אינה בטוחה. תלמיד שילך ל"אלה" בדרך זו חוצה את הסובה, את חניית בית 

 – "צפית"ובבת העלמין ומגיע למעבר חציה ללא משמרות זהב. אנו עובדים על תכנון דרך ס
כולל הסדרת תאורה לכל  ,במטרה להכניס אותה לביצוע כמה שיותר מהר ,הדרך המקשרת

אורך הדרך. את התכנון עושים נעה כהנא וטל בילינסקי בשיתוף ארנון לפידות ואבי בן צבי 
ובשיתוף הרצל, מהנדס המועצה ומירית דגני, מנכ"לית המועצה. את הפרוייקט מרכזים אלון 

 ג ואני.גולדנבר
: בפגישתה של מטי עם שר התחבורה הושגו הישגים רבים, לפחות ברמת הבנת 383כביש  .5

הבעיה ומתן הנחיות לביצוע רמזורים בצמתים ושדרוג הכביש. גם כאן, יקח לצערנו זמן רב 
עד שנראה תוצאות בשטח. עוד רחוק היום שבו נוכל להוריד הלחץ על משרד התחבורה. 

את המאבק: צביקה שחורי, אמיר פלג, מירית לוי, אפרת לב, לילך תודתנו לצוות שמוביל 
 פרנקל בן יקר מכפר הרי"ף וכמובן מוא"ז "יואב".

הועדה לתשתיות לאומיות חייבה את האתר  -המאבק ב"דלילה": גם כאן השגנו הישג חשוב  .6
מה שאומר שנוכל לכל  ,להסדיר צומת עם כיכר ולהסדיר סטטוטורית את כל הגישה לאתר

ועדה לא מצאה לנכון ושכל הגישה תהיה מוסדרת. לצערנו הרב, ה ,פחות להבטיחה
והתייחסה באופן בדיד ל"דלילה". כרגע, אף  להתייחס כמו שצריך לעומס המצרפי על הכביש

גורם במדינה לא מתייחס למשמעות המצטברת של כביש איזורי, ישובים, בית ספר איזורי, 
שהדבר לא יעלה בדמים נוספים  ,תחנת כח. נתפללתחנת רכבת, אתר מיחזור פסולת, 

 ונמשיך לעבוד לקבל את הפתרון המיטבי.
 

 :גינון ואיכות הסביבה .4
איכות הסביבה: נעשה מאמץ גדול בנושא מראה ופינוי פינות המיחזור אבל גם כאן, הכל  .1

תלוי בנו. הפינה מלאה? יש פינות נוספות. אין טעם לשים השקיות בצד. זה נותן לחתולים 
ולכלבים במה לנבור ואח"כ הכל מתפזר עם הרוח. אשפה כללית: אם לא נתעצל וניקח 

לזרוק בשטח הפתוח ברחוב, הסביבה ואיכות החיים  במקום ,הפסולת למקום היעודי
 ישתפרו. תודה לשחר ארגוב, אבנת והילה שוורץ על הובלת המאמץ.

פרוייקט ההצללות בגני השעשועים: הפרוייקט החל, הותקנו הצללות בשני גנים ובשבועיים  .2
 נברג. הקרובים גם בגנים נוספים. על הפרוייקט עובדים אפרת, זאב, אמיר פרן ואלון גולד

בכדי להגדיל את משרת רכז הביטחון. בתקציב  ,השנה הקטנו את תקציב הפיתוח של הגינון .3
המוקטן ביצענו מספר פרוייקטים: התמקדנו בפרוייקט הצל: נשתלו או הוחלפו עצים בכל 
רחבי הישוב במטרה להגדיל בטווח הארוך הצל. את התוצאות נראה בעוד מספר שנים. 

 בנוסף, הוחלפה הצמחיה במספר מקומות ציבוריים. ה הבאה.הפרוייקט ימשיך גם בשנ
פרוייקט עצי הזית בגישה לישוב. חלק מהעצים נקלטו היטב, יש כמה שמראים סימני  .4

התאוששות ויש גם כמה שמתו. לפי ההסכם עם הקבלן, העצים המתים יוחלפו על חשבונו. 
 )השארנו מספר עצים בצד בדיוק למטרה זו(.

 מרדכי ,לפידות רמיאסא ברק, ודה לצוות הגינון על העבודה המסורה: זה המקום לומר ת  .5
 ואפרת. זייצוב אבי ,כהנא אביב ,קריסטל

 
 .לא נזדקקש  ,לאחרונה ענוןיר הוא אף ערך קוחל אביב בראשות שובייהי החירום צוות .5
 : תקשורת .6

מקיפים הועד משקיע רבות בפירסום על הנעשה, בעיקר במייל. אי אפשר לכתוב דברים  .1
בוואטס אפ, עם כל הצער שבדבר. נשמח אם אנשים יקראו תקשורות אלה. יחסוך הרבה אי 

הבנות, טרוניות ואמירות של "לא ידעתי" או "למה לא אמרתם". צריך רק לקרוא. ברור לי 
 הוא לא אוכלוסיית היעד למסר הזה אבל אולי המסר יעבור... ,שמי שקרא עד לכאן

נחם, יותר ידידותי ועם יכולות משופרות. אסף אוזן הוביל וריכז השקענו באתר חדש לכפר מ .2
 הנושא ואני ממליץ לכולם להכנס לאתר, להרשם ולבקש סיסמא.

 :ביטחון .7
שהדבר יגביר במידת מה  ,רק אומר ,רבות נכתב על נושא השערים בישוב כך שלא ארחיב .1

די, רכז הביטחון, את הביטחון ואת הבקרה על הנכנסים לכפר. זה המקום לומר תודה לגי
שהשנה הגדרנו את התפקיד וגם תיקצבנו אותו בהתאם. ולקובי השוטר הקהילתי על 

 העבודה היומיומית.
שמשתתפים באופן פעיל במאמץ  ", מתמיד"מתנדבי  35ה"מתמיד": בכפר מנחם יש כ  .2

ההגנה והסיור בישוב. הפעילות והנוכחות שלהם על הניידת הקיימת בישוב מהווה נדבך 
 ב בהשגת הביטחון ובתחושת הביטחון.חשו



כדוגמת הצבת מצלמות במקומות  ,בשנה הקרובה נתקצב ונעסוק במרכיבי ביטחון נוספים .3
עד את נושא הביטחון ועובד על הנושא עם גידי, קובי וועדת והמועדים. חיים איובי מרכז בו

 הביטחון.
 

אם  התוצאות )גם את ,הזרקורים מאור הרחק נעשה ממנה ניכר חלק ,רבה בישוב העשיה ,לסיכום
 ענייני בקידום היומיומית ברמה שעוסקים ואפרת לזאב בתודות אסיים .רואים זמן( כולנו לוקח חלקן

 .הישוב השוטפים
 ,טובה ושנה רב בכבוד
 יגאל ,איובי חיים ,אוזן אסף ,כהנא אביב ,מגידש טלי ,רומבלסקי אבנת( הועד בשם אבודרם דרור
 )שקד שלומי ,גרבר שלומי ,ברזילי עמרי,ברק

 

   וההתמדה  לדרור וחברי הוועד תודה על העשייה, המסירות

 

 הנעשה בחינוךמ
 

שנת תשע"ח נפתחה, הילדים חזרו למסגרות החינוכיות והחברתיות אחרי קיץ עמוס פעילויות , בריכה 

 ושמש. 

נמשכת המגמה של השנים האחרונות, עליה במספר הילדים בחינוך החברתי למול קיטון במספר בחינוך 

 הילדים בגיל הרך מה שמצריך את המערכת להיערך בהתאם.

 הגיל הרך

, תינוקייהילדים  בשישה גנים שונים, כך שלכל שכבת גיל יש גן אחד:  130-בגיל הרך מתחנכים השנה כ

) טרום חובה + חובה  זית ודקל, 3-4גילאי  -)טרום טרום חובה(,  תאנה,  2-3גיל  -תות, 1-2גיל   -פטל

 .  גן אחד ) שקד( נסגר השנה לאור הירידה במספר הילדים.4-6גילאי  -(

שנים פוריות במערכת, החליפה אותה  4-עדה ניב, מנהלת הגיל הרך, ביקשה לסיים  את עבודה לאחר כ

ררת בקיבוץ צרעה ובעלת השכלה וניסיון רב בתפקידי ניהול בתפקיד  מיכל מנור עציוני. מיכל מתגו

שונים בתחום הגיל הרך והחינוך החברתי הקיבוצי. מיכל השתלבה במהרה במערכת ואני בטוחה כי 

 תצעיד את הגיל הרך צעד נוסף קדימה בדגש על  שימור מבנה הגן הקיבוצי על כל משמעותיו.  

שנים בה ניהלה את המערכת בהשקעה רבה ולאחל  4ל בהזדמנות זאת מבקשת להודות לעדה ניב ע

 למיכל המון בהצלחה!!

 החינוך החברתי

י"ב( בהובלת רעות רוקח שעושה עבודה מדהימה, רשומים השנה מספר שיא של כ –לחינוך החברתי) א 

ילדים, הגן שנסגר הוסב לטובת מבנה לחינוך החברתי מה שאפשר, במקביל לדרישה, לפתוח  265

ונה מזה שנים מסגרת חץ גם לילדי שכבה ה', כך שהיום המערכת מספקת מענה במהלך השנה לראש

 ה'. -כל השנה לילדי א'

קבוצה לכל שיכבה , המסגרת מתקיימת כל יום לאחר שעות בית הספר ועד השעה  ג' : –גבע א' 

 . לכל קבוצה יש "בית" משלה בו מתקיימת הפעילות.16:00

ימים בשבוע לאחר שעות בית הספר ועד השעה  3, המסגרת מתקיימת : קבוצה לכל שיכבה ה' –חץ ד' 

 ובנוסף פעם בשבועיים אחר הצהריים.    16:00

 המסגרת תפתח בחופשות ארוכות ובחופש הגדול. -חץ ו' 



ילדים אשר מחולקים  130 -מתחלק למועדון צעיר ומועדון בוגר. למועדון רשומים כ –מועדון נעורים 

י"ב, במועדון הצעיר מתקיימות פעילויות פעמיים  –ילדי ט'  –ח', ולמועדון בוגר –י ז'ילד –למועדון צעיר 

בשבוע, המועדון הבוגר מקיים פעילויות פעמיים בשבוע ובחלק מימי שישי. בנוסף מארגן המועדון יציאות 

מחוץ לישוב מספר פעמים במהלך השנה. כמו כן המועדון מהווה מקום למפגש והתכנסות ספונטנית 

 במהלך השבוע וסוף השבוע. 

 

 השומר הצעיר

 160 -לאחר קיץ עמוס פעילויות מגוונות, החל קן כפר מנחם את השנה עם פעילות עשירה. בקן כ

דריו  , עינב אשל  –חניכים והינו אחד הקנים הגדולים בארץ והגדול מבין הקיבוצים. את הקן ירכז השנה 

 נאחל לשניהם הצלחה רבה!!. -ה) הרכזת הקודמת( עברה לרכז את הקנים במועצ

  

בקרוב יתקיימו בחירות לפורום החינוך. לראייתי, האתגר העיקרי של המערכת יהיה לחזק את מועדון 

הנעורים כך שייתן מענה הולם לכמות הצומחת של הילדים  וליצר עבורם  מסגרת משמעותית ומקום 

 מענה חינוכי וערכי לכל ילד. מפגש מסודר, כל זאת לצד  שימור המערכות הקימות כך שיתנו

 

 חג שמח ושנה טובה

 שרית אבן זהב  וחברי פורום חינוך                                                                      

 

 תשע"ח -מערכת הגיל הרך כפר מנחם
 לגן חובה, מבית התינוקות ועד 6ילדים וילדות בגילאי חצי שנה ועד  127 סה"כ ילדים במערכת:

  
      

 
 דקל
 4-6גילאי 
 

 זית
 4-6גילאי 

 תאנה
 3-4גילאי 

 תות
 2-3גילאי 

 פטל
 1-2גילאי 

 פיצפון
מגילאי חצי 

 שנה
פתיחה 
 בנובמבר

 3 10 22 32 30 30 מס' ילדים

רוזאן  קנירשריקי  גוטריימןרחלי  גל ציון אלבירטאסתי  יעל שחורי מובילה/גננת
 גולדברג

גננת 
 מחליפה

    רינה לוינסון חני ברדה קפלןעדנה 

 אילנית בראדון צוות חינוכי
 רונית שמעון
 הודיה פחימה

 
 

 דנה פראנק
 מור סבאג
 יוסף קסהון

 
 

 דנה יפרח
נורית 

 גרינבאום
 יוליה יוריש

שני שרעבי 
 שחר
 

 יעל גבאי
 סימה אזולאי
 ספיר יוריש
אתי קינן 
 )מחליפה(

 לירז יפרח
אורפז 
 אלימלך

 
 
 

שלומית 
 הורביץ

 
 
 
 

 



 

 סיכום שנתיים בקן כפר מנחם

בשנתיים האחרונות ריכזתי את קן כפר מנחם של השומר הצעיר. הקן עשה התקדמות מאוד גדולה 

י"ב בחרו -חזק ומבטיח. חניכי כפר מנחם הבוגרים בשכבות י'והפך מקן צעיר וחדש לקן גדול, מוביל, 

 להדריך ולרכז את ההדרכה בקן והובילו תהליכים מאוד משמעותיים שקרו.

לוקחים תפקידים  כולם מודרכים בקן, עוברים פעולות, -י"ב-חניכים וחניכות מגילאי ד' 200כיום יש בקן כ 

  את לשנת שירות !ובוחרים להמשיך לשנת הדרכה שניה, שלישית ולצ

 

קן כפר מנחם הפך להיות חברת נעורים יוצרת ועצמאית, בה הנערים והנערות לוקחים אחריות ומקבלים 

החלטות לגבי עצמם והחניכים שלהם. כל דבר שנעשה בקן הוא בהחלטה ושיחה משותפת של החניכים 

חניכים בו. הקן הופך את בני הבוגרים יחד עם הרכזים ומתוך זה נוצרת תחושת אחריות גדולה עלהקן וה

הנוער לעצמאיים ובטוחים בעצמם, מקנה להם ערכים של אהבת השונה, נתינה ומפתח בהם תחושת 

ו' ומצליח לעבור -חניכים בין השכבות ד' 15-20מסוגלות ענקית. מדריך צעיר בכיתה י' שמקבל לידיו 

למד אותם לדבר זה עם זו ולא לקלל, איתם תהליך, לחבר אותם זה לזו ולתנועה, ללמד אותם צופיות, ל

ה משמעותי ובעל \מדריך צעיר כזה חווה את עצמו בתור נער -מוציא אותם קצת מהפלאפונים והמסכים

יכולות רבות. הנערים לומדים לעמוד מול חניכים, להציב גבולות, לאהוב ללא תנאי ולוקחים מזה לחיים 

 ל בצורה שונה, בוגרת יותר, על העולם.האישיים שלהם, לחיי הקבוצה שלהם ולומדים להסתכ

 



 130במחנה הקיץ הארצי של התנועה. יצאו כ  -נקודת השיא מבחינתי בשנתיים האלו הייתה הקיץ

חניכים וחניכות למחנה. בשיא החום בחרו הילדים להשאיר מאחור את ההורים, המסכים, התנאים 

צה, לפגוש קינים אחרים וילדים מכל רחבי לעבור פעולות, הדרכה, להיות קבו -הטובים ולצאת אל השטח

 זה אומר המון על החינוך של הילדים שלנו !-הארץ

המחנה היה חוויה ענקית בשביל הקן והוכיח על קפיצת מדרגה משמעותית. החניכים הבוגרים ניהלו 

בטחונם. בעצמם את המחנה ואנחנו הרכזות הבוגרות וההורים היינו שם רק כדי לייעץ מהצד ולשמור על 

המחנה הוכיח שהתהליך החינוכי בקן עובד, הנערים לומדים להדריך ולחנך והופכים לאנשים צעירים 

 וטובים שיש להם המון מה להציע לעולם.

באופן אישי אני גאה ושמחה על ההזדמנות שניתנה לי לרכז את קן כפר מנחם. פגשתי חבורת נערים 

ומלאי שליחות, וקהילה עוטפת, מחבקת ואכפתית.  וילדים שמחים, מאושרים, חיוביים, אכפתיים

האכפתיות בכפר מנחם כלפי הילדים והנוער היא לא מובנת מאיליו ולא פגשתי הרבה כמותה. אני מודה 

  על הזכות לראות ולהיות חלק מהקן הגדול הזה והיישוב המדהים הזה.

קן בידיהם הטובות של קבוצת יודעת שאני משאירה את ה אני מסיימת בלב כבד, אבל עם המון אמונה,

י"א( ועם רכזים חדשים -"מגנוס" היבניקים שיובילו את הקן יחד עם קבוצות "תכלס" ו "מטכל" )י

 תו ודריו ! -ונרגשים

 

 אני אמשיך ללוות את הקן בתר רכזת מרחב יואב ורכזת תנועות הנוער במועצה.

  -תמיד פה לכל שאלה, פנייה ובקשה

 

 2015-2017רכזת הקן  עינב אשל                                                                             

   

 

************************************************************************************************ 

ייצוב, אורי ברדה, יובל ברכות ליוצאים לשנת שרות שלישית אוהד קורנפלד, אור ז

לזרקביץ, ליאור סולמונוב, נדב נבות, נעה כהנא, נועם זלמנוביץ, רועי תל אור, שי 

 שחורי, שתהא השנה משמעותית, מהנה ומעשירה.

 

 ברכה לשנה משמעותית ומלאת חוויות לרות דלאל שיצאה לשרות לאומי. 

 

 .ברכת עלו והצליחו ליסמין צור ומתן שני, שהתגייסו לצה"ל

 

************************************************************************************************ 

  



 

          22/8/17 

 לתושבים שלום,

פגישה עם מר ישראל כץ, שר , הובילו להמועצהשל צוות המאבק והמשותפים  כי המאמצים מעדכנים,אנו 

 .  31/7/17ב מהתקייההתחבורה. הפגישה 

  לקראת הפגישה התבקשה המועצה למנות יעדים דחופים לטיפול. המלצנו על היעדים הבאים: 

 מעגל תנועה בצומת הרכבת והסדרת אזור הכניסה לתחנה. .1

 הרי"ף וכפר מנחם עם מעגלי תנועה.הסדרת צמתי היישובים כפר  .2

ים תקניים ומפולסים כולל על : הקמת שולימצומת שערי אברהם ועד יער חרוביתהסדרת קטע הכביש  .3

 , מעקות בטיחות, רוחב נתיבים תקני לדרך בין עירונית, שילוט אזהרה, צביעה ותאורה.6גשר כביש 

 .קטי תשתית מתוכננים לאורך הכבישאיחוד והסדרת צמתים בין פרויי .4

כנונית לאפשר למועצה להוביל ולהאיץ את תכנון וביצוע הטיפול בכביש תחת מעטפת ת -ביזור תכנוני .5

 הכביש לשני מסלולים לכל כיוון. בה יורחבסה לתוכנית חומש כניו של משרד התחבורה

 

 .הסדרת הכביש באופן מיידיהשר וצוותו הבינו את חשיבות בפגישה 

, לכפר הרי"ףיוקמו רמזורים בצומת הרכבת, בכניסה לכפר מנחם ובכניסה  בטווח הקצר השר קבע כי

. השר הורה בין כפר הרי"ף לכניסה לתחנת הרכבת כמוקד סיכון ת הקטע שהוגדרהסדרזאת בנוסף ל

לצוותו לבחון הליך אשר יוביל להגבלת שעות נסיעת משאיות בכביש )בעיקר בהתחשבות שעות הסעות 

 התלמידים(.

 

בטיחותי עם שני  יתוכנן כביש בתכנית החומש הנוכחית במסגרתו ,השר הבטיח פתרון לטווח הארוך

 לקראת ביצועו בתכנית החומש הבאה. ן,נתיבים לכל כיוו

התרשמנו כי למרות המלצות גורמי המקצוע להקמת מעגלי תנועה בצמתים, אופציה זו אינה מקובלת על 

 השר.

 

 הינם: לתקופה הקרובהעדים של מטה המאבק י

עבודה בהתאם האחר הגדרת תהליכי  משותף עקבהמשך העבודה הצמודה עם המועצה למ .1

 למובטח, לו"ז ויעדים לביצוע. 

קיום מהלכים שיובילו לביצוע מיטבי של קטע "מוקד הסיכון" ויכללו שוליים רחבים, ויסות העקומה  .2

 .והכנת מיקום לניידת תנועה לביצוע אכיפה

 .המיועדים רמזוריםב מצלמות קידום הצבת .3

 בברכה,

 "383ועד הפעולה "די לתאונות 

  



 

 תחבורתיים המתבצעים כרגע או מתוכננים בכפר מנחםפרוייקטים 

 

 
 עדכון בנוגע לפרוייקטים תחבורתיים המתבצעים כרגע או מתוכננים ע"י המועצה בכפר

 מנחם, בשיתוף כפר מנחם. מטרת כל הפרוייקטים היא הסדרת בעיות בטיחותיות או
 אך מקדמיםתעבורתיות במרחב בתי הספר. הפרוייקטים אינם פותרים את כל הבעיות 

 :פתרונות לרבות מהן. מצ"ב גם שרטוטי הפרוייקטים
 
 מעגל התנועה שכבר בביצוע: כחלק מהמאמצים לשפר הסדרי התנועה באיזור ביה"ס. 1

 ,(ה"אלה", סוכם בתחילת השנה ביחד עם המועצה כי יתוכננו )ויבוצעו בהתאם לתקציב
 ר הצהוב של הכניסה לקיבוץשתי כיכרות בכביש של ביה"ס ה"האלה": כיכר אחת ליד השע

 בין המועצה 50%/50%בית העלמין. התכנון מתחלק  –והשניה בצומת של סובת ה"אלה" 
 לכפר מנחם, הביצוע ומימונו באחריות המועצה לפי סדר עדיפויות. הכיכר הראשונה

 שמבוצעת היא בין סובת ה"אלה" לבית העלמין והיא תסדיר התנועה ותשפר הבטיחות
 ספר האלה, לבית הבנים, לגנים, לצפית, ובכלל מעבר לבריכת השחייהלבאים לבית ה

 .ולקיבוץ
 
 ,הסדרת התנועה ומרחב החניות שבין הבריכה ל"צפית": החניות, היציאה מבית הספר. 2

 התנועה, הולכי הרגל יוצרים מרחב עם בעיות בטיחותיות רבות. הסיבוב הצר עם שדה
 ה בעיה בטיחותית גם הוא. הפרוייקט, שכברהראיה המוגבל בעליה מבית העלמין מהוו

 יסדיר בעיות אלה ע"י יצירת אי תנועה גדול ובו חניות שמסביבו ,הוחל בביצועו
 דמיינו את החניות הצמודות ל"צפית" כ אי התנועה. השרטוט מסביר) .התנועה חד סטרית

  .זאת היטב(. וע"י הרחבת סיבוב הבריכה ויצירת הפרדה פיסית בין הנתיבים
 
 חניה מערבית לגנים שליד ביה"ס ה"אלה": כחלק מהמאמץ להפחית התנועה שליד ביה"ס. 3

 ה"אלה" וכדי להסדיר גישה נוחה ובטוחה לגנים מתכננת המועצה מגרש חניה שהגישה
 ,אליו תהיה מהכביש שבין שתי הכיכרות. אין כרגע תקציב לפרוייקט אבל כשיהיה

 .יבוצע
 
 לאור בקשות תושבים ולאחר תיאום עם מחלקת התחבורה הוספת תחנת הסעה בהרחבה:. 4

 במועצה, תוגדר תחנת איסוף תלמידים חדשה בפינה הדרום מזרחית של ההרחבה. תחנה זו
 .תהיה פעילה לאחר שקבלן המועצה יתקין בה מעקות בטיחות

 אנו מבקשים מכל ההורים להדריך את הילדים ולשמור משנה זהירות שלא ללכת באיזור
 .עבודה

 ,אבי בן צבי
 דרור אבודרם

 

 מחסומים בגבעת הילדים

לאור בעיות בטיחות בתעבורה, החוזרות ונשנות בסיבוב גבעת הילדים, עם מקרי "כמעט ונפגע", החליט 
 הוועד זה מכבר, להתקין שני מחסומים, שיסגרו את הכניסה לגבעות בשעות מסוימות.

המספרה החדשה והשני בקרבת השירותים . אחד מהם ליד  28.8.17 -שני המחסומים הותקנו ב
 הציבוריים הישנים, לכיוון מגרש הספורט המקורה.

 אני רוצה להבהיר:
המחסומים נועדו לצמצם ככל שנוכל את נסיעת כלי הרכב ולשפר את בטיחות הילדים בזמן הגעתם  .1

 לבתי הילדים בבוקר ובשעות החזרה לביתם אחרי הצהריים.
המחסומים יהיו סגורים ויותר מעבר רק  15.30-16.30ר ובשעות בבוק 7.30-8.15ז.א., שבין   .2

 לתושבים המתגוררים במקום וחייבים לצאת, או להגיע הביתה.
חניה חלופית להורים המביאים, או אוספים את ילדיהם: החניון הצמוד למזכירות )מול גן תאנה(,  .3

 חניון הכל בו / חדר אוכל, חניון בית הלבוש.



המחסום למדרכה, כך שתתאפשר תנועה  חופשית של קלנועיות, רכב דו  יהיה רווח בין קצה  .4
 גלגלי והולכי רגל, גם כאשר המחסומים יהיו סגורים.

אנו נודיע לפני הפעלת המחסומים. אלה  שיורשו לעבור ) דיירים בעיגול הגבעה( וכוחות הצלה(  .5
 יצוידו באמצעי עליו נחליט )כנראה פתיחה טלפונית, או שלט אישי(.

אני מודע לכך, שהיום יותר נח, אבל תזכרו שהמטרה היא לשפר את בטיחות הילדים והוריהם.  .6
אנא התכוננו לשינוי וקחו מקדם בטיחות של מספר  דקות, הן בשעות הבוקר והן בזמן היציאה 

 מהעבודה.
 ברור לי, שיתכן ויהיה צורך לטפל במקרים שלא צפינו. מבטיח שנטפל גם בהם. .7

 

 זאב פקציארז                                                                       

 מזכיר אגודה קהילתית מתיישבי כפר מנחם                                                            

 

 גינון בתקציב מוגבל

 

 בשנת תשע"ז בוצעו המיזמים הבאים:
 פאות של חדר  3-*בקבוץ ניטעה שדרה בין הבית הכתום לספריה ונשתלו צמחים חדשים ב 

 האוכל.  
 *בהרחבה התחלנו בהחלפה הדרגתית של עצים שלא גדלו ולא נתנו צל במשך עשור. אנחנו      

 מקווים שהעצים החדשים יגדלו. כדי לאפשר תשתית טובה החלפנו גם את האדמה   
 , כי כנראה הם נשתלו על תשתית הכביש.)באזור הנטיעות(  

 בקבוץ. 22עצים בהרחבה ונטענו  22סך הכל החלפנו 
 

למיזמים מיוחדים. בעקבות הקיצוצים בקבוץ,  ₪ 170.000בקשנו מהאגודה  2017בדיונים על תקציב 
בלבד. נאלצנו לוותר על רוב  ₪ 70.000הקבוץ לא יכול היה לתרום מחצית מהסכום וכך נותרנו עם  

 המיזמים המתוכננים ולהוריד את מספר העצים המוחלפים. התקציב הוצא במלואו.
 לא הסכמנו לוותר על שיפור מראה חדר האוכל, כמקום מרכזי בישוב.

באוקטובר תהיה נטיעה נוספת של עצים בשדרת הזיתים, שבכניסה לישוב. יינטעו עצי זית במקום  
 העצים שמתו.

 ברוכה )שבוצעה השנה(, חבל שהדברים לא נעשו בצורה מסודרת. נטיעת שדרת הזיתים הייתה יוזמה
 

אנחנו מרוצים מצוות הגינון בראשותו של יאיר פריי, העושה עבודה נאמנה  וקשוב לפניות התושבים 
 עובדים. 3יאיר פרי ובניהולו  –עובדים  4וצוות הגינון. בצוות 

 נוספים.יגדל התקציב ונוכל לבצע מיזמים  2018 -אני מקווה, שב
 

  אביב כהנאדיווח                                                                 
 

************************************************************************************************ 

 ברכת ברוכים השבים 

 לשני, שלומי, נגה ,עמית ואלון  - מיכללמשפחת 

 לנועה, גל ,עידו, איה ואלה – לוינהייםולמשפחת 

                                                          

 ברכת ברוכים הבאים 

 מאיה ,גל, יותם, עומר, שחר והילי -למשפחת אורן 

                           

 התערות מוצלחת. לכולכם 

************************************************************************************************ 



    

 המכביה

לא הרבה יודעים אבל השנה במשחקי המכביה השתתפה קבוצת הכדורשת של המועצה האזורית יואב. 

צחי אלבס מאמן ותיק בכדורשת וכדורעף, הרכיב נבחרת נשים שתייצג את המועצה במכביה. חשוב 

נה שנכלל ענף הכדורשת במכביה וכן שיש נציגות מטעם המועצה. משחק לציין שזו השנה הראשו

הכדורשת )'מאמאנט'( הוא הספורט הכי פופולרי לנשים בישראל, הוא דומה מאוד למשחק הכדורעף.  

לאחר יומיים רצופים של משחקים באשדוד, שנרשמו כהצלחה גדולה לנבחרת המקומית שלנו, התאספו 

מכון וינגייט, ליום שלם של תחרויות מאתגרות. בסיום התקיים טקס סיכום, כל בנות הכדורשת בישראל ב

חלוקת מדליות וכן הוענק גביע זהב לנבחרת חיפה, שזכתה במקום הראשון. אנה גולדסטרו חברת כפר 

מנחם שהשתתפה בתחרות מספרת "היו שלושה ימים מהנים ביותר, אני שמחה מאוד שלקחתי חלק 

 ם בעוד ארבע שנים".במכביה ומקווה להשתתף ג

 

 אנה גולדסטרו                                                     

 
  

 

 

  



  –אם הצלחת וצלמת את אחד מאירועי פתיחת שנת הלימודים החדשה 
 אשמח מאוד אם תעביר/י תמונות נבחרות )ו/או סרטונים( לארכיון.

 
ומהנה לתלמידים , בתודה ואיחולי שנת לימודים מעניינית, מאתגרת 

 להורים ולמורים.
                                                                                                                          

 אוכמה                                                  
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 לברכה, נועה וענת, מורן וצחי וכל המשפחה ברכות חמות

   הדר.להולדת הבן, הנכד והנין 

 

 לגינה ומרדכי, לאלה ורון בהט וכל המשפחה ברכות חמות

 נטע.להולדת הבן והנכד 

 

 לגינה ומרדכי, לנועה ועידן וכל המשפחה ברכות חמות

 להולדת הבת והנכדה.   

 

 

************************************************************************************************ 

 

                                    


